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 Vážení spoluobčané, 
 v minulém čísle zpravodaje jsem Vám slíbil podrobnější komentář k rozpočtu obce na letošní rok.  
Rozpočet schválilo zastupitelstvo na svém jednání dne 17. prosince loňského roku. Je schválen jako 

schodkový s rozdílem mezi příjmy a výdaji ve výši 1 300 000,- Kč. Tento rozdíl je pokryt zůstatkem finančních 
prostředků z minulých let. Pro vaši informaci ke konci roku 2015 byl zůstatek financí na účtech obce více než     
7 miliónů korun. 

Příjmová strana rozpočtu zahrnuje takzvanné daňové výnosy a ostatní příjmy. Daňové výnosy vycházejí 
převážně ze zákona o rozpočtovém určení daní a při jejich stanovení se opíráme o předpoklad výběru daní          
z ministerstva financí. Tento rozpočet stejně jako v minulých letech předpokládá mírně nižší příjmy než 
ministerský výhled. Vycházíme z toho, že je lépe býti na konci roku příjemně překvapen vyšším výnosem daní, 
než složitě řešit chybějící prostředky na straně příjmů. Tento postup se nám v minulosti již osvědčil. Daňové 
výnosy dále zahrnují místní poplatky a dotace.  Z dotací jsou v rozpočtu zmíněny jen dotace na výkon státní 
správy a dotace na podporu veřejně prospěšných prací, jejichž výši již nyní známe. Ostatní dotace, které nám 
budou v průběhu roku přiznány jsou do rozpočtu zapojovány rozpočtovými změnami. Obec podala zatím žádosti 
o dotace z dotačních programů Jihočeského kraje ve výši 445 000,- Kč. Celkem rozpočet předpokládá daňové 
výnosy ve výši 8 910 000,- Kč. 

Ostatní příjmy zahrnují výnosy  hospodaření v obecních lesích, příjmy  z pronájmu obecního majetku, 
příjmy ze systému sběru a třídění odpadu, nájemné za hrobová místa, výnosy z prodeje majetku, kladné úroky  z 
finančních prostředků obce a ostatní drobné výnosy. Celkem jsou tyto příjmy v rozpočtu navrženy částkou              
1 980 000,- Kč. 

Výdaje zahrnuté v rozpočtu lze také rozdělit na dvě kategorie. Jsou to výdaje na běžný provoz obce         
a výdaje investiční nebo, chcele-li, rozvojové.  

Výdaje na běžný provoz zahrnují zejména prostředky na provoz školy, obecního úřadu, knihoven, výdaje 
na veřejné osvětlení, zimní údržbu komunikací, dary a dotace zdejším spolkům, prostředky na chod hasičské 
zásahové jednotky, sečení trávníků, údržbu hřbitova, údržbu veřejné zeleně, drobnou údržbu obecních budov, 
prostředky na mzdy zaměstnanců obce a na odměny členů zastupitelstva, výdaje na svoz a shromažďování 
odpadů, pojištění obecního majetku, bankovní poplatky, úhrady úvěrů a půjček a další nutné drobnější výdaje. 

Investiční výdaje zahrnují prostředky na rozsáhlejší opravy obecního majetku, jeho pořízení a nové 
stavby. V letošním  roce  předpokládáme  opravu  chodníku  „pod ořechy“,  ke škole a úpravu veřejného 
prostranství u kostela za cca 800 tisíc korun, zahájení opravy Staré cesty za cca 1 milión korun, projektovou 
přípravu stavby čistírny odpadních vod za cca 300 tisíc Kč, zateplení a opravu fasády bytovky č. p. 113              
za 800 tisíc korun a pořízení nového zvonku do kapličky v Bechyňské Smolči a opravu fasády kapličky              
v Bežerovicích za cca 140 tisíc korun. 

Zastupitelstvo pochopitelně může na základě rozpočtové změny rozhodnout i o jiných  akcích. Záleží na 
tom, jak se během roku budou vyvíjet příjmy obce a jaké nové možnosti dotací se během roku otevřou. 

To je tedy krátká informace o tom, jak byl sestaven rozpočet obce na tento rok. Pochopitelně na jednu 
stránku textu se nevejdou žádné podrobnosti. Pokud by kdokoliv z Vás měl zájem o podrobnější rozbor, jak 
rozpočtu, tak hospodaření obce v minulosti, jsme Vám s paní účetní na obecním úřadě k dispozici. 

Doufám, že se nám rozpočet podaří naplnit ještě lépe než jsme si předsevzali. Tak tomu ostatně bylo       
i v minulých letech. Například v loňském roce byl rozpočet schválen jako schodkový s příjmy 10 miliónů korun 
a  s výdaji 11 miliónů korun a  výsledek hospodaření za rok 2015 je: příjmy 13 242 518,- Kč a výdaje                
12 404 038,- Kč. Hospodaření tedy skončilo přebytkem 838 480,- Kč.  

Hospodařením obce za minulý rok se bude podrobně zabývat zastupitelstvo na své schůzi v měsíci 
červnu, kdy se projednává a schvaluje závěrečný účet za předchozí rok. Součástí závěrečného účtu je i zpráva 
auditora o přezkumu hospodaření obce podle zákona č. 420/2004 Sb., o přezkumu hospodaření obcí.  

Tolik tedy k finanční stránce fungování obce.     Stanislav Houdek 
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  17. prosince 2015  
 

Zastupitelstvo obce  schválilo: 
Ø Rozpočtovou změnu č. 5/2015. 
Ø Rozpočet obce Sudoměřice u Bechyně na rok 2016. 
Ø Smlouvu o zřízení věcného břemene na pozemcích 

obce č. 688/6 a 688/4 v k. ú. Sudoměřice                 
u Bechyně ve prospěch firmy E-on. 

Ø Proplacení části nevyčerpané dovolené starosty 
obce za rok 2014. 

Ø Dar ve výši 5.000 Kč Domácímu hospicu Jordán     
v Táboře. 

 

Zastupitelstvo obce projednalo 
Ø Výsledky hospodaření obce za období leden – 

listopad 2015. 
Ø Jmenování inventurních komisí pro inventarizaci 

majetku obce k 31. 12. 2015. 
Ø Žádosti o finanční příspěvky od obce. 
 
  11. února 2016 
Zastupitelstvo obce  schválilo: 
Ø Hospodářský výsledek ZŠ a MŠ Sudoměřice          

u Bechyně za rok 2015 a jeho rozdělení do fondů 
dle návrhu ředitelky školy.  

Ø Žádost o bezúplatný převod pozemků č. 671/4, 
693/56 a podíl 3/21 na pozemku č. 183/51              
v k. ú. Sudoměřice u Bechyně od Úřadu pro 
zastupování státu ve věcech majetkových.   

Ø Program Příspěvek na opravy fasád pro  rok 2016. 
Ø Smlouvu o smlouvě budoucí s firmou E-on na 

vedení kNN na pozemcích 688/2, 688/3 a 317/4             
v Sudoměřicích u Bechyně. 

Ø Dar ve výši 10.000 Kč  Sboru dobrovolných hasičů 
Sudoměřice u Bechyně. 

Ø Dar ve výši 10.000 Kč  Sboru dobrovolných hasičů 
Bechyňská Smoleč. 

Ø Dar ve výši 10.000 Kč  Sboru dobrovolných hasičů 
Bežerovice. 

Ø Příspěvek ve výši 4.000 Kč na uspořádání turnaje  
v mariáši v Bežerovicích. 

Ø Příspěvek ve výši 4.000 Kč na uspořádání turnaje  
v mariáši v Sudoměřicích u Bechyně. 

Ø Dotaci pro T.J. Sokol Sudoměřice u Bechyně        
ve výši 200.000 Kč na spolufinancování opravy 
volejbalového hřiště v případě,  že T.J. Sokol 
obdrží příslušnou dotaci na akci. 

Ø Nákup informačního systému Codexis – on-line 
právní systém.  

Ø Nabídku na výrobu, instalaci a elektrifikaci zvonu 
v kapičce v Bechyňské Smolči od firem Zvonařství 
Votruba, Myslkovice a Miroslav Voráček, 
Myslkovice. 

Ø Registraci sídla zdejších Sborů dobrovolných 
hasičů na adrese Sudoměřice u Bechyně č. 105. 

 
Zastupitelstvo obce projednalo 
Ø Výsledky hospodaření obce za rok 2015. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sudoměřický zpravodaj 
MK ČR E 17304, občasník, vydává Obec Sudoměřice u Bechyně,  IČO: 
00252964. Příští číslo vyjde v dubnu 2016.  
Uzávěrka 30. 3. 2016. Doručováno všem občanům obce Sudoměřice u 
Bechyně. Redakční rada uvítá jakýkoliv příspěvek a námět na zlepšení 
vzhledu a obsahu zpravodaje.  
  Tel: 381211132,   e-mail: obec@sudomerice.cz   

www.sudomerice.cz 

 

Zápis  
do  mateřské školky 

na školní rok 2016 - 2017 
se koná 

ve středu 23. března 2016 
od 1000  do 1500 hodin 

 

         Příští schůze zastupitelstva obce se koná ve 
čtvrtek 31. 3.  2016 v 1930 hodin v zasedací síni 
Obecního úřadu v Sudoměřicích. 

Program: 
Ø Hospodaření obce 1 - 2 / 2016 
Ø Rozpočtová změna č. 1 /2016 
Ø Prodeje pozemků 
Ø Různé 

Podrobný program bude zveřejněn na úřední desce  
7 dnů před konáním schůze 

 

Veškerá jednání zastupitelstva jsou veřejná       
a na všechna jste srdečně zváni. 

 

Pozvánka 
T.J. Sokol Sudoměřice u Bechyně 

       zve všechny děti z blízka i z dáli  na 
 

Dětský maškarní karneval 
do sudoměřické sokolovny. 

Karneval se uskuteční  
     v sobotu 12. března 2016 od 1500 hod.  
      Soutěže, hry, písničky, radost, zábava. 

SOUTĚŽ MASEK!! 
 

   SDH Sudoměřice u Bechyně 

děkuje všem za podporu 

vyjádřenou  návštěvou   

 hasičského bálu 

a příspěvky do tomboly. 
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Příspěvek  na opravy fasád  
2016 

 

     Zastupitelstvo obce na svém jednání dne 11. února  2016 schválilo 
podmínky pro přidělení „Příspěvku na opravu fasády“ v roce 2016.      

 

Podmínky: 
 

Ø Příspěvky budou poskytnuty z obecního rozpočtu. 
Ø Výše příspěvku stanovená zastupitelstvem obce činí 7 000 Kč. 
Ø Příspěvek lze poskytnout na základě písemné žádosti fyzické osoby. 
Ø Příspěvek lze poskytnout na úhradu nákladů na opravu fasády vzniklých v roce 2016. 
Ø Žádat lze pouze na nemovitost v obci Sudoměřice u Bechyně (k. ú. Bechyňská Smoleč, Bežerovice 

a Sudoměřice u Bechyně). 
Ø V případě převisu žádostí bude přednostně příspěvek přidělen žadateli s trvalým bydlištěm v obci. 
Ø Na tutéž nemovitost lze opakovaně žádat nejdříve po 10 letech. 
Ø Příspěvek je přísně účelový a bude poskytován na základě dokladů za materiál či za práci na opravě 

fasády. 
Ø Oprava bude činit minimálně 75% celkové plochy fasády. 
Ø Oprava fasády bude provedena podle návrhu  či se souhlasem obce. 
Ø Na příspěvek není právní nárok. 

Termín pro podání žádosti:  do 30. 4. 2016 
O poskytnutí příspěvku rozhodne  tříčlenná komise zvolená zastupitelstvem obce do 31. 5. 2016. 

 

Oznámení o zřízení  věcných břemen  
plynovodního vedení 

 Vážení spoluobčané, 
 naše obec Sudoměřice         
u Bechyně připravuje s energe-
tickou společností E.ON prodej 
plynovodního zařízení              
s názvem „Plynofikace obcí 
Bežerovice a Sudoměřice“.    
Na základě požadavků nové 
legislativy je nutné před 
samotným převodem plyno-

vodu dojednat zřízení věcného břemene se všemi 
vlastníky dotčených pozemků. Z toho důvodu se na 
některé z Vás obrátí společnost Hrdlička, s. r. o., 
která je pověřena společností E.ON, aby 
zprostředkovala přípravu  příslušných smluv a zápis 
věcných břemen k dotčeným pozemkům. Od této 
společnosti obdržíte dopis s pokyny a návrhem 
příslušných smluv. 
 V případě jakýchkoliv nejasností nebo 
dotazů se můžete obracet i na zdejší obecní úřad. 
Pokud to bude v našich silách, na Vaše dotazy 
odpovíme, nebo Vám zprostředkujeme kontakt       
s výše uvedenou společností, která připravovala 
znění smluv a příslušné geometrické plány, podle 
kterých budou věcná břemena do katastru 
nemovitostí zapisována. Věcná břemena budou 
stejným způsobem zřizována i na pozemcích obce, 
po kterých je plynovod veden.   
    Stanislav Houdek 
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 Školou chodil Mikuláš 
    V pátek 4. prosince navštívil děti z mateřské školy 
a prvního stupně základní školy Mikuláš. Společnost mu 
dělali andělé a čerti v nápaditých kostýmech. Hodné děti 
byly odměněny sladkostmi a ty zlobivé dostaly 
a uhlí. Dopoledne plné říkadel, písniček, čertího hudrování 
i vlídných slov andělů se všem dětem moc líbilo.

   Mgr. Vladimíra Antonínová
    
 Vánoční představení 
    Ve čtvrtek 10. prosince navštívili žáci prvního 
stupně Kulturní dům v Bechyni, kde zhlédli divadelní 
představení pod názvem „Kde se vzaly Vánoce“.
dozvěděly spoustu nových informací o původu a zvycích 
vánočních svátků v Čechách i ve světě od dob pohanských 
až do současnosti. Představení bylo vyplněno bohatým 
výběrem lidových koled, poezie a vánočních písní.
 Všem dětem se pohádka moc líbila, protože byly 
zapojeny do děje celého vánočního příběhu. 

   Mgr. Vladimíra Antonínová
 
 Projektový den - polytechnická výchova
 Dne 8. prosince 2015 jsme celý 2. stupeň měli 
projektový den. Děti v 800 šly do dílny, kde vybrané d
vyráběly z drátů například: mističku celou z drátů, 
odrátkovali jsme skleničku velkého i malého 
ptáčka ozdobeného korálky. Zbytek dětí vyráběl z plastu 
například vánoční stromeček, květinu z plastu, kterou j
ohýbali pomocí tepla. Poté, co si každý vyrobil
jeden výrobek z daného materiálu, se skupinky vyměnily. 
Když děti dodělaly své výrobky, tak se nejvíce povedené 
výrobky vyfotily. 
    Dětem se tento den líbil, užili jsme si spoustu 
zábavy a v 1510 jsme odešli domů. 

          Natálie Jarošová a Monika Korandová, 8. 

 
 Beseda o myslivosti 
 V předvánočním týdnu jsme v naší škole přivítali 
paní Věru Burianovou. Připravila si pro žáky 1. stupně 
besedu o myslivosti. Velmi poutavé vyprávění o lese
obyvatelích doplnila ukázkami mysliveckých trofejí a řadou 
obrázků. Děti si mohly zblízka všechny trofeje prohlédnout. 
Také nám zahrála na lesnici. 
 Beseda byla velmi zajímavá a už se těšíme na další 
spolupráci s paní Burianovou.                      

Mgr. Jana Jánová
 
 Josef Lada v projektovém dnu 
 V úterý 15. prosince prožili žáci prvního 
stupně den s Josefem Ladou. Tento malíř a ilustrátor, 
který by letos oslavil 129. narozeniny, se stal hlavní 
postavou našeho projektového dne. 
 Žáci se blíže seznámili s nelehkým životem 
Josefa Lady i s jeho bohatou tvorbou. Prohlédli si 
knihy a pokusili se o napodobení Ladova exlibris. Na 
malou chvíli se podívali do Hrusic za kocourem 
Mikešem a jeho kamarády, pobavili se s
říkadly, nakoukli do Ladova betléma. 
 Nakonec si připomněli i film Kaňka do 
pohádky, kde si pan Josef Lada zahrál sám sebe.

   Mgr. Lenka Rozmušová
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 Pobyt ve Velké Británii 
 Jedenáct žáků naší školy vyjelo na jazykově
vzdělávací a poznávací pobyt do Velké Británie. Zde 
jsou zážitky a postřehy některých účastníků
    Dne 25. 11. 2015 jsme my, vybraní jedinci a pan 
učitel Borys, odjeli na týden do Anglie. 
    Po dlouhé noci strávené v autobusu jsme přijeli do 
Londýna. Během prvního dne jsme viděli Big Ben,
Trafalgar square, Národní britskou galerii a spoustu dalšího. 
Večer jsme se zastavili v Bexley a jeli jsme na noc do 
hostitelských rodin. Ubytovaní jsme byli po čtyřech či po 
třech. Druhý den jsme navštívili Rochester a odpoledne jsme 
šli do jazykové školy. V sobotu jsme 
pobřeží a navštívili jsme Brighton, kde jsme se byli podívat
i do podmořského světa SeaLife. V neděli jsme opět vyrazili 
do Londýna. Viděli jsme Tower, Tower Bridge 
a Shakespearovo divadlo. Někteří z nás se i svezli
London Eye, největším ruském kole Londýna.
jsme absolvovali další hodiny v jazykové škole a navštívili 
jsme námořní muzeum. Večer jsme se ještě zastavili
nultém poledníku a jeli domů. 
   Děkujeme škole, CK Prášek, pánům řidičům a paní 
průvodkyni za to, že nám zprostředkovali tento 
nezapomenutelný zážitek.                   Matěj Konečný, 9. třída
  

    Do Anglie jsme vyrazili ve středu od
Zborovská v Táboře ve 1200. Cesta trvala zhruba 21 hodin. 
Jeli jsme přes Německo, Nizozemí, Belgii a Francii, kde 
jsme se nalodili na trajekt. Na trajektu jsme strávili hodinu 
a půl. Okolo 8. hodiny jsme vystoupili před Big Benem 
v Londýně, kde jsme navštívili spoustu památek, dokonce 
i Buckinghamský palác. A zrovna ke královně jela ně
návštěva. 
  Na meeting point, kde si nás vyzvedly rodiny, jsme 
dorazili okolo 19. hodiny. Další den jsme se na meeting 
pointu sešli v 800 a vyrazili jsme na další památky, například 
do kostela, kde jsme se dozvěděli něco o Janu Bezzemkovi.
Pak jsme vyrazili do muzeí Charles Dickens muzeum 
a Guildhall. Odpoledne jsme byli na 4 hodinovém kurzu 
angličtiny, kde byli hodně super učitelé.  
V sobotu jsme jeli do Brightonu a viděli jsme velmi krásnou 
krajinu a velké útesy. Byl to nejlepší den na cel
Viděli jsme ovce na planinách a útesy BeachyHead 
a SevenSisters. Navštívili jsme SeaLife. Viděli jsme 
žraloky, rejnoky a další ryby.  
 V neděli jsme si prohlédli památky v
třeba chrám sv. Pavla atd.  V pondělí jsme 
s rodinami a vyrazili jsme na další kurz angličtiny,
strávili 5 hodin a dostali jsme diplom. Nakoupili jsme si na 
cestu zpátky a navštívili jsme nultý poledník
muzeum. A potom jsme vyrazili k autobusu a jeli j
domů. Vyjeli jsme v 1800. Nalodili jsme se na trajekt a pak 
jsme byli zpět ve Francii. 
    Z cesty zpět si nic nepamatujeme
skoro celou prospali.  Asi v 1530 jsme byli v

                                                             
  

    25.11. jsme vyjeli ve 1200 z Tábora. Cestovali jsme 
21 hodin přes Německo, Belgii, Francii a 
do Anglie. Do Londýna jsme dojeli v 8
jsme po něm celý den. Bylo to moc hezké, 
spoustu památek, např. London Eye, Buckingham
Tower Bridge. Na výuku jsme jezdili do Greenwiche.
    Doporučila bych to všem, je to úžasná zkušenost, 
výlet a máme spoustu fotek. Moc hezké!!!

                                                Eva Hruško

naší školy vyjelo na jazykově-
a poznávací pobyt do Velké Británie. Zde 

jsou zážitky a postřehy některých účastníků: 
11. 2015 jsme my, vybraní jedinci a pan 

autobusu jsme přijeli do 
Londýna. Během prvního dne jsme viděli Big Ben, 

e, Národní britskou galerii a spoustu dalšího. 
a jeli jsme na noc do 

me byli po čtyřech či po 
Druhý den jsme navštívili Rochester a odpoledne jsme 

 se jeli podívat na 
pobřeží a navštívili jsme Brighton, kde jsme se byli podívat  

neděli jsme opět vyrazili 
děli jsme Tower, Tower Bridge                     

nás se i svezli na 
ém kole Londýna. V pondělí 

jazykové škole a navštívili 
jsme námořní muzeum. Večer jsme se ještě zastavili na 

Děkujeme škole, CK Prášek, pánům řidičům a paní 
rostředkovali tento 

Matěj Konečný, 9. třída 

nglie jsme vyrazili ve středu od školy 
Cesta trvala zhruba 21 hodin. 

elgii a Francii, kde 
Na trajektu jsme strávili hodinu   

jsme vystoupili před Big Benem       
kde jsme navštívili spoustu památek, dokonce     

i Buckinghamský palác. A zrovna ke královně jela nějaká 

Na meeting point, kde si nás vyzvedly rodiny, jsme 
dorazili okolo 19. hodiny. Další den jsme se na meeting 

a vyrazili jsme na další památky, například 
do kostela, kde jsme se dozvěděli něco o Janu Bezzemkovi. 

razili do muzeí Charles Dickens muzeum            
a Guildhall. Odpoledne jsme byli na 4 hodinovém kurzu 

 
sobotu jsme jeli do Brightonu a viděli jsme velmi krásnou 

Byl to nejlepší den na celém zájezdu. 
Viděli jsme ovce na planinách a útesy BeachyHead               

Navštívili jsme SeaLife. Viděli jsme 

neděli jsme si prohlédli památky v Londýně, jako 
pondělí jsme se rozloučili 

rodinami a vyrazili jsme na další kurz angličtiny, kde jsme 
strávili 5 hodin a dostali jsme diplom. Nakoupili jsme si na 
cestu zpátky a navštívili jsme nultý poledník a námořní 

autobusu a jeli jsme zpět 
Nalodili jsme se na trajekt a pak 

me, protože všichni ji 
jsme byli v Táboře. 

 Milan Jiříček, 8. třída 

Tábora. Cestovali jsme 
a trajektem z Calais 
800 hodin a chodili 

ěm celý den. Bylo to moc hezké, prošli jsme pěšky 
poustu památek, např. London Eye, Buckingham palace, 

Na výuku jsme jezdili do Greenwiche. 
Doporučila bych to všem, je to úžasná zkušenost, 

ezké!!! 
Eva Hrušková, 9. třída 
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 Jaký   bude,   až  vyroste? 
 Často se takto ptáme, když se narodí malý človíček. Jaký bude? Bude hodný 
a poslušný, nebo zlý, zlobivý a neposlušný? A jak se ptát
jaký tedy bude  ten nový rok  2016, který se nedávno narodil? 
s nadějí, že bude hodný, přívětivý, příznivý, ale jak to s
musíme počkat  až na jeho konec. 
 Zrovna tak se ptali naši předkové, když  vítali  nový rok
jaký tedy skutečně  byl rok 1946? Tak poslouchejme.
 Třeba v Bežerovicích. Cituji ze zápisníku
 Následovalo  celkové poválečné uklidnění.
problémy, které se za války zdály být nepatrnými
národního výboru (dnes zastupitelstva obce)
se dostavilo k volbám. Účast byla  100%. Jeden lístek byl vhozen prázdný a ty zbylé byly rozdě
komunisty bylo 53 hlasů, pro lidovce 51 hlasů, národní soc
Byly to první svobodné volby po válce. A jak to 
a národní socialisti. Soc. demokrati se do výboru nedostali
dlouho dohadovali a handrkovali až zmeškali  dobu pro podání a
nedostali. Občany však více zajímalo, jak budou 
sil. Mnoho  z nich odešlo do pohraničí za novým životem.
 Ustaveno tedy bylo v obci zdejší, ve snaze ulehčiti si práci,
7. 7. 1946.  Přišli hlavně zájemci o stroje, hlav
Do  konce  roku si nové družstvo zakoupilo z
„24“ se samovazem od Agrostroje Vikov. 
 Do pohraničí toho roku odešlo ještě 
toho roku byla prostřední, spíše dobrá. 
 Ve Smolči Bechyňské  se volbami vůbec
poznamenal, že u smolečských zemědělců  je stále hlad
ale hledají i  u obcí sousedních volné pozemky  k
 28. 4. 1946 byla v obci ustavena  Místní osvětová rada. Je to první organizace toho druhu po válce 
se bude starat o rozkvět obce a další její rozv
se dosti. 
 Ze Sudoměřic máme zpráv více. Ta
nebylo dostatek uhlí  pro topení.  V tom roce zahájila svou činnost UNRA.
postižené válkou. V rámci  této  akce byly k
a koňského masa, vejce, fazole apod. Byly to převážně zbylé konser
26. 5. 1946 v neděli. Volilo se  do Ústavodárného národního shromáždění.
a k volbám se jich dostavilo 97 %. Výsledky byly: pro komunisty 98 
demokrati  15 hlasů a národní socialisti 78 hlasů. Volilo se ve školní budově. V
komunisti, lidovci a národní socialisti. Strana sociá
výnosy byly  u pšenice  19 q po ha, u žita 17 q po ha, oves dal 14
zřízena samostatná měšťanská škola.  Pov
a pomůcky.  První  podmínce bylo vyhověno přístavbou dvou dřevěný
a omítnuté. Kabinet byl zřízen z bývalé stáje
byt pro řídícího učitele. Tam byla zřízena další třída  a ředitelna. Pomůcky dodala  obecná škola s
která jich měla dostatek.  
 Velká byla úroda hub. V lese bylo p
u hříbků první. Takovou úrodu hub nikdo nepamatoval. Taktéž se sklidilo velké množ
již léta. To bylo po létech  hubených, válečných velmi vítáno.
 Jaké bylo hospodaření obce v roce 
úhrada 89 967,- Kčs, schodek tedy byl  29 557,
se usnesli uhradit schodek 125 % přirážkou k
A vskutku příjem činil  139 319,- Kčs, vydání skutečné bylo  92
46 469,- Kčs. Inu, Čech si vždycky nějak poradí.
neprotestoval. 
 Takto tedy proběhl  rok  1946 v našich třech obcích. Některé postřehy z
 My tedy budeme nyní čekat, jak se vyvine  ten náš o
Zatím je hýčkán v teple u kamen  a my si ho 
Samozřejmě bez  konfliktů, katastrof a dalších nepříznivých jevů.
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narodí malý človíček. Jaký bude? Bude hodný 
vý a neposlušný? A jak se ptát, když se narodí  rok? A 

jaký tedy bude  ten nový rok  2016, který se nedávno narodil? Vítali jsme ho 
nadějí, že bude hodný, přívětivý, příznivý, ale jak to s ním vlastně bude? Tak to si 

ředkové, když  vítali  nový rok, například  1946. A 
ouchejme. 

Bežerovicích. Cituji ze zápisníku  pana  J. Daňhy z Bežerovic: 
Následovalo  celkové poválečné uklidnění.  Doba se jeví  jako normální, ale vynořují

, které se za války zdály být nepatrnými. Ten rok byl také rokem volebním. Volilo se
národního výboru (dnes zastupitelstva obce) ze čtyř politických  stran. Všech  133 bežerovických voličů 

volbám. Účast byla  100%. Jeden lístek byl vhozen prázdný a ty zbylé byly rozdě
53 hlasů, pro lidovce 51 hlasů, národní socialisti dostali 20 hlasů a sociální demokracie 8 hlasů. 

Byly to první svobodné volby po válce. A jak to  nakonec dopadlo? V obci vládly dvě strany
emokrati se do výboru nedostali, pro malý počet neměli zástupce. L

a handrkovali až zmeškali  dobu pro podání a kandidátku předložili pozdě a tak se taky 
, jak budou  obdělávat pole, když nemají dostatek pomocných 

odešlo do pohraničí za novým životem. 
obci zdejší, ve snaze ulehčiti si práci, „Strojní  zemědělské družstvo

e, hlavně ti, pro které to byly nové stroje  z hlediska fin
konce  roku si nové družstvo zakoupilo z podpory od  okresu  vylušťovač  jetelového  semene 

tě dalších 7 rodin deputátníků a to hlavně z Kamenného Dvora.

Ve Smolči Bechyňské  se volbami vůbec  nezabývali.  Kronikář  toto přešel  bez povšimnutí. Jinak 
, že u smolečských zemědělců  je stále hlad po půdě. Předhání se v pronájmech od obce místní, 
u obcí sousedních volné pozemky  k pronájmu. Rvou se o meze, cesty a lesní palouky.

obci ustavena  Místní osvětová rada. Je to první organizace toho druhu po válce 
se bude starat o rozkvět obce a další její rozvoj. Úroda zde též byla příznivá a je všeho dosti. Také ovoce urodilo 

Tady  zima byla mírná  a to bylo štěstím  pro mnoho rodin
tom roce zahájila svou činnost UNRA.  Byla to pomocná akce pro země 

akce byly k nám dováženy masové konzervy hovězího, vepřového, kuřecího 
Byly to převážně zbylé konservy po americké armádě. Volby byly dne 

neděli. Volilo se  do Ústavodárného národního shromáždění. V  Sudoměřicích bylo  312 voličů 
volbám se jich dostavilo 97 %. Výsledky byly: pro komunisty 98 hlasů, lidovci  110 hlasů, sociá

demokrati  15 hlasů a národní socialisti 78 hlasů. Volilo se ve školní budově. V místním MNV byli zastoupeni
národní socialisti. Strana sociálně demokratická neměla mandát.  Žně byly dobré, hektarové

ita 17 q po ha, oves dal 14 q a ječmen také 14 q po ha. V
Povolení bylo uděleno s podmínkami, že  budou potřebné místnosti 

bylo vyhověno přístavbou dvou dřevěných tříd do dvora.  Byly ze dřeva a heraklitu 
bývalé stáje  a školní kuchyně ze dřevníku. Úpravou byl  také zrušen naturální 

řídícího učitele. Tam byla zřízena další třída  a ředitelna. Pomůcky dodala  obecná škola s

bylo plno lidí – houbařů a často zde již nocovali, aby při rozbřesku byli  
u hříbků první. Takovou úrodu hub nikdo nepamatoval. Taktéž se sklidilo velké množství  brambor, co nebylo 

, válečných velmi vítáno. 
roce 1946? Obecní rozpočet byl stanoven takto: potřeba 119

557,- Kčs.  A jak si s tím obec poradila? Docela zajímavě. 
se usnesli uhradit schodek 125 % přirážkou k dani domovní a činžovní a 280 % přirážkou k

, vydání skutečné bylo  92 850,- Kčs  a náhle měla obec přebytek 
Čech si vždycky nějak poradí. Zajímavé  bylo, že nikdo z občanů kvůli zvýšení daní 

našich třech obcích. Některé postřehy z těch dob  jsou vskutku zajímavé.
, jak se vyvine  ten náš ostře sledovaný  rok 2016, který se nedávno narodil.  

teple u kamen  a my si ho budeme opečovávat, aby byl milý, hodný, úrodný  a  příznivý
Samozřejmě bez  konfliktů, katastrof a dalších nepříznivých jevů.  Obecní kronikář Fr

jako normální, ale vynořují  se  nové 
ním. Volilo se do místního 

stran. Všech  133 bežerovických voličů             
volbám. Účast byla  100%. Jeden lístek byl vhozen prázdný a ty zbylé byly rozděleny takto: pro 

lní demokracie 8 hlasů. 
obci vládly dvě strany, komunisti              

, pro malý počet neměli zástupce. Lidovci se tak 
kandidátku předložili pozdě a tak se taky 

nemají dostatek pomocných  pracovních 

Strojní  zemědělské družstvo“ a to dne        
hlediska financí  nedostupné.  

semene  a mlátičku 

Kamenného Dvora. Úroda 

ez povšimnutí. Jinak 
pronájmech od obce místní,       

Rvou se o meze, cesty a lesní palouky. 
obci ustavena  Místní osvětová rada. Je to první organizace toho druhu po válce a jistě 

Také ovoce urodilo 

pro mnoho rodin, protože 
Byla to pomocná akce pro země 

vé konzervy hovězího, vepřového, kuřecího      
po americké armádě. Volby byly dne     

Sudoměřicích bylo  312 voličů      
hlasů, lidovci  110 hlasů, sociální 

stním MNV byli zastoupeni  
Žně byly dobré, hektarové 

q a ječmen také 14 q po ha. V naší obci byla 
, že  budou potřebné místnosti            

Byly ze dřeva a heraklitu 
také zrušen naturální 

řídícího učitele. Tam byla zřízena další třída  a ředitelna. Pomůcky dodala  obecná škola sudoměřická, 

, aby při rozbřesku byli     
brambor, co nebylo 

stanoven takto: potřeba 119 524,- Kčs, 
mavě.  Zastupitelé 

dani domovní a činžovní a 280 % přirážkou k daním ostatním.       
měla obec přebytek      

občanů kvůli zvýšení daní 

jsou vskutku zajímavé. 
stře sledovaný  rok 2016, který se nedávno narodil.  

budeme opečovávat, aby byl milý, hodný, úrodný  a  příznivý. 
Obecní kronikář František Stach 
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 V prosinci 2015 byla dokončena rekonstrukce obecní knihovny a začala fungovat pro veřejnost opět 
v původních prostorách, které se rozšířily
Přijďte se podívat do nově zrekonstruované knihovny, seznámit 
se s naší nabídkou, popřípadě si zapůjčit nějakou knihu. I vy se 
můžete stát naším novým čtenářem. 
Výpůjční doba:  pondělí 1400 – 1800  
                         středa  1400 – 1800  
                         pátek  1400 – 1600   
 

 Nejpilnější čtenář  
 Nejpilnějším čtenářem v roce 2015 v kategorii dospělí se 
stala paní Anna Suchanová, která přečetla 120 knih. 
mládeží byl nejpilnější David Šonka, který si zapůjčil 74 knih.
Oběma čtenářům gratuluji a samozřejmě je odměním knihou.
                                   

            Relaxujte s omalovánkami 
 Všichni dobře víme, že děti velice rády vybarvují 
omalovánky. V současné době se staly ale omalová
antistresové omalovánky. Při vybarvování dopřáváme mozku aktivní 
soustředit i na jinou činnost. Zapojujeme současně logické myšlení i kreativní centrum mozku, ale hlavně 
vybarvování zklidňuje.  
 Každou středu, počínaje měsícem dubnem, si i vy můžete přijít zarelaxovat s omalovánkami do na
knihovny v době od 1500 do 1700. Samozřejmě nabídka platí jak pro dospělé, tak pro děti.
                                                                                                                                 
 Z mateřské školy 
 

 Jak jsme vyráběli modelínu 
 Z běžně dostupných surovin si můžeme i doma 
vyrobit modelovací hmotu. Každá má jiné vlastnosti 
a využití, některou si můžeme i obarvit a nebo navonět. 
 My jsme si s dětmi vyrobili sněhovou, slimákovou 
a kakaovou. Na sněhovou modelínu jsme potřebovali 
6 hrnečků kukuřičného škrobu a 1 hrneček rostlinného oleje. 
Vznikla nám hmota, která připomíná sníh. Snadno se 
rozpadá, křupe, dá se s ní krásně „sněžit“ a vytvářet koule. 
Děti si v ní hrály i se zvířátky. 
 Kakaovou jsme vyrobili z hladké mouky, oleje 
a kakaa. Dá se válet, vykrajovat.  
 Na slimákovou modelínu jsme smíchali 3 hrnky 
kukuřičného škrobu, 1 hrnek tekutého mýdla a 4 lžíce oleje. 
Vznikla nám slizovitá hmota, kterou jsme nechali 
Vyrobené modelíny se dětem moc líbily a přinesly jim  radost z tvořivé práce.
 

 T. J. Sokol Sudoměřice u Bechyně srdečně děkuje všem účastníkům za překrásný 
Sokolský ples, který proběhl 29. ledna. Návštěva byla vskutku hojná a všichni se dobře bavili za 
doprovodu tradičně příjemné hudby. Velice děkujeme za bohaté příspěvky do plesové 
všem sponzorům, členům i přátelům Sokola a ochotným občanům obce.     
 Zveme srdečně do svých řad děti i dospělé, ženy i muže. Možnosti sportovního vyžití jsou patrné 
z přiloženého rozvrhu využití sokolovny: 

 dopoledne 1530 

PO   

ÚT 935 škola děti s Janou Š.

STŘ 900 seniorky s Martou  

ČT 935 škola, 1300 družina  

PÁ   
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V prosinci 2015 byla dokončena rekonstrukce obecní knihovny a začala fungovat pro veřejnost opět 
ch, které se rozšířily o jednu místnost. 

Přijďte se podívat do nově zrekonstruované knihovny, seznámit 
popřípadě si zapůjčit nějakou knihu. I vy se 

 
 
 

oce 2015 v kategorii dospělí se 
, která přečetla 120 knih. Mezi 

pilnější David Šonka, který si zapůjčil 74 knih. 
Oběma čtenářům gratuluji a samozřejmě je odměním knihou.    

Všichni dobře víme, že děti velice rády vybarvují 
omalovánky. V současné době se staly ale omalovánky velkým fenoménem i mezi dospělými. Jedná se o tzv. 
antistresové omalovánky. Při vybarvování dopřáváme mozku aktivní odpočinek, při kterém se můžeme 
soustředit i na jinou činnost. Zapojujeme současně logické myšlení i kreativní centrum mozku, ale hlavně 

Každou středu, počínaje měsícem dubnem, si i vy můžete přijít zarelaxovat s omalovánkami do na
. Samozřejmě nabídka platí jak pro dospělé, tak pro děti. 

                                                                                                   

Z běžně dostupných surovin si můžeme i doma 
vyrobit modelovací hmotu. Každá má jiné vlastnosti              
a využití, některou si můžeme i obarvit a nebo navonět.  

si s dětmi vyrobili sněhovou, slimákovou     
a kakaovou. Na sněhovou modelínu jsme potřebovali            

hrneček rostlinného oleje. 
Vznikla nám hmota, která připomíná sníh. Snadno se 
rozpadá, křupe, dá se s ní krásně „sněžit“ a vytvářet koule. 

Kakaovou jsme vyrobili z hladké mouky, oleje          

Na slimákovou modelínu jsme smíchali 3 hrnky 
kukuřičného škrobu, 1 hrnek tekutého mýdla a 4 lžíce oleje. 
Vznikla nám slizovitá hmota, kterou jsme nechali stékat z výšky a tak z ní vytvářeli zajímavé slimáky a obrazce. 
Vyrobené modelíny se dětem moc líbily a přinesly jim  radost z tvořivé práce.   

 
 

T. J. Sokol Sudoměřice u Bechyně srdečně děkuje všem účastníkům za překrásný 
Sokolský ples, který proběhl 29. ledna. Návštěva byla vskutku hojná a všichni se dobře bavili za 
doprovodu tradičně příjemné hudby. Velice děkujeme za bohaté příspěvky do plesové tomboly 
všem sponzorům, členům i přátelům Sokola a ochotným občanům obce.      

Zveme srdečně do svých řad děti i dospělé, ženy i muže. Možnosti sportovního vyžití jsou patrné 

1600 1630 1700 1730 1800 18

  mladí hasiči 

děti s Janou Š. fotbalová přípravka 

  florbal    

výtvarná dílnička fotbalová  přípravka 

   stolní tenis

V prosinci 2015 byla dokončena rekonstrukce obecní knihovny a začala fungovat pro veřejnost opět        

pělými. Jedná se o tzv. 
odpočinek, při kterém se můžeme 

soustředit i na jinou činnost. Zapojujeme současně logické myšlení i kreativní centrum mozku, ale hlavně 

Každou středu, počínaje měsícem dubnem, si i vy můžete přijít zarelaxovat s omalovánkami do naší 

 Lenka Marešová 

stékat z výšky a tak z ní vytvářeli zajímavé slimáky a obrazce.  
 Lenka Marešová 

T. J. Sokol Sudoměřice u Bechyně srdečně děkuje všem účastníkům za překrásný 
Sokolský ples, který proběhl 29. ledna. Návštěva byla vskutku hojná a všichni se dobře bavili za 

tomboly 

Zveme srdečně do svých řad děti i dospělé, ženy i muže. Možnosti sportovního vyžití jsou patrné             

1830 1900 1930 

jóga / aerobik 

stolní tenis 

 

 ženy s Martou 

stolní tenis 

PDF dokument vytvorený skúšobnou verziou pdfFactory Pro www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com
http://www.pdffactory.com


7 

 Toulava  
Žlutý kabát, červená čepice, torna přes rameno a v ruce hůl, léta opečovávaný 
kus dřeva, který je mu výtečným společníkem na cestách, v slunečních dnech 
i nečase, v zimě i za teplých letních večerů. Tak nějak si můžeme 
představovat krajánka, muže, který se toulá krajinou od mlýna k mlýnu, bere 
kdejakou práci a hlavně nosí s sebou vždy vrchovatou nůši historek a dobré 
nálady. Že takoví krajánci už nejsou? Možná budete překvapeni, když ho 

uvidíte tady doma, jak se drápe od Lužnice k bechyňskému zámku, nebo se prochází po naší návsi. Krajánek je 
totiž postavou, která reprezentuje turistickou oblast Toulava, jejíž hrdou součástí je i Bechyňsko. 
 Pro ty, kdo o Toulavě třeba ještě neslyšeli, jde o turistickou oblast, která se od Tábora táhne na jih 
k Bechyni a Soběslavi, na sever až na Sedlčansko, na západ k Milevsku a na východ k Mladé Vožici. Vznikla 
před třemi lety ve skupině nadšenců, kteří cítili, že mezi Prahou a turisty vyhledávanými oblastmi jižních Čech   
je krásný kraj, kterým lidé většinou jenom projedou na své cestě dál na jih. Což je škoda. Máme tady v okolí 
mnoho hezkého, historická města jako Bechyně a Tábor, dech beroucí údolí řeky Lužnice, hluboké lesy, 
romantické zříceniny, rozhledny a zelené kopce s tajemnými stezkami a zapadlými vesnicemi, kde jakoby se 
zastavil čas před sto lety. Vždyť právě Bechyně je se svou polohou na vysoké skále, zámkem, klášterem, mostem 
přes Lužnici a lázněmi klenotem mezi českými městy, který žádného návštěvníka nenechá chladným. 
 Stalo se přitom něco, alespoň v této zemi, neobvyklého. Novou turistickou oblast nenarýsoval žádný 
úředník někde v Praze nebo Budějovicích, ale vznikla spontánně z iniciativy obcí, místních akčních skupin          
a podnikatelů v cestovním ruchu, kteří si uvědomili, že když potáhnou za jeden provaz, bude to výhodné pro 
všechny. Že majitel vedlejší hospody nemusí být nutně konkurent, ale partner a že když se lidem odjinud ukáže, 
jak je u nás krásně, a že je pěkných míst v okolí hodně, turisté se v oblasti zdrží.  To znamená ekonomický 
přínos i pro obce a z celé oblasti to dělá lepší místo k životu.  
 Na tomto principu funguje už druhým rokem zážitková turistická karta Toulavka, jež nabízí                  
52 turistických cílů a podnikatelů, kteří zdarma každému, kdo kartu má, poskytují různé bonusy a posílají si 
turisty navzájem. Navíc s ní můžete vyhrát další ceny za sbírání razítek. V Bechyni s kartou získáte bonus 
v Městském muzeu, v Hotelu Panská na náměstí nebo v Turistickém informačním centru. Kartičku si přitom 
jednoduše pořídíte na infocentru. Je to první z vlaštovek spolupráce mezi podnikateli, městy a turistickými cíli, 
kterých by mělo přibývat.  
 Toulava od svého vzniku ušla kus cesty. Do letošního 
roku vstupuje s prodlouženým názvem Toulava, od Tábora až 
k nám... Trochu romantický název Toulava byl vytvořen, aby 
spojil rozmanité území od Bechyně přes Tábor až po Sedlčany, 
kterému historický název chyběl. Ne každý si ale pod ním umí 
něco představit. Když se ale řekne od Tábora až k nám, každému 
hned dojde, kde se přibližně nachází. Navíc to znamená: Turisto, 
nezůstávej jenom na jednom místě, rozhlédni se po okolí a vyraž 
třeba až k nám na Bechyňsko.  
 Co je ale nejdůležitější, Toulava se letos stala oficiální 
turistickou oblastí Jihočeského kraje, podle nové koncepce 
cestovního ruchu. Z nápadu několika lidí, kteří svou práci pro 
Toulavu dělali zadarmo po večerech, se tak najednou stala krajem 
uznávaná turistická destinace. A to, co tady v Toulavě 
v cestovním ruchu vznikne, kraj vezme a „prodá“ dál do Prahy     
i do zahraničí. 
 Toulavu ale i nadále spojuje především touha spolupracovat, něco společně dokázat a láska k rodnému 
kraji. Pro letošní i další roky si proto zvolila motto:  Kraj dobré nálady. Jeho nositelem je právě postava 
krajánka, který bude navštěvovat slavnosti, zvát na další akce v celé Toulavě, vyhlásí soutěž o nejlepší fotku, do 
které se můžete zapojit i vy, a rozdávat (nejen) dobrou náladu. Vždyť můžeme ukázat, že nemáme jen pěknou 
přírodu a památky, ale že to u nás žije a je tu stále co dělat. A to o Bechyňsku určitě platí. První oficiální akcí 
dobré nálady v Toulavě se staly už v únoru Milevské maškary, kde krajánek předal pořadatelům jako známku 
dobré nálady perníkové srdce. Ale zdaleka nešlo o akci poslední a věřím, že se letos ukáže i v Sudoměřicích. 
Všechny festivaly, které krajánek navštíví, budou používat také značku se srdcem - Akce dobré nálady. Na konci 
roku zveřejníme jejich seznam a pošleme ho do světa, aby turisté z jiných regionů věděli proč a kam do Toulavy 
vyrazit. 
 A já jsem rád, že Bechyňsko je toho všeho velmi aktivní součástí a že do toho jdeme společně a můžeme 
něco udělat pro náš kraj a město. A za to představitelům měst a obcí a všem kolem patří velký dík. Kdo by se 
chtěl jakkoli zapojit, je samozřejmě vítán.     Jan Sochor   Ředitel, Toulava o.p.s 

Více info na www.toulava.cz a www.facebook.com/Toulava.cz/, kontakt: info@toulava.cz 
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